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OR.0002.54.2022 

 

PROTOKÓŁ NR LIV/22 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 14 grudnia 2022 r. 

 

 

LIV sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w Rypinie  

ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Krzysztofa 

Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 wysłuchaniem hymnu państwowego, a 

zakończyła się o godz. 14.00 

 

Ad. 1   

        Otwarcia obrad LIV sesji VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący Rady 

Powiatu Krzysztof Cegłowski. Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu, a w szczególności uczniów - stypendystów, którzy otrzymali stypendium Prezesa Rady 

Ministrów, Marszałka oraz Jan Pawła II. Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Szczęsny 

- Dyrektora Powiatowego Centrum Obsługi Oświaty o przedstawienie młodzieży.  

Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor Powiatowego Centrum Obsługi Oświaty poinformowała, że 

stypendium Prezesa Rady Ministrów przyznaje się uczniowi, który otrzymał promocję                            

z wyróżnieniem, uzyskując przy tym najwyższą w danej szkole średnią ocen lub wykazuje 

szczególne uzdolnienia w co najmniej jednej dziedzinie wiedzy, uzyskując w niej najwyższe 

wyniki, a w pozostałych dziedzinach wiedzy wyniki co najmniej dobre. 

Stypendium przyznaje się jednemu uczniowi danej szkoły na dany rok szkolny w wysokości 300 zł 

miesięcznie, a o stypendium występuje dyrektor szkoły. Stypendium to otrzymali: 

1. Paweł Tatkowski uczeń liceum ogólnokształcącego Zespołu Szkół nr 1 im.                             

ks. Czesława Lissowskiego w Rypinie, 

2. uczniowie technikum Zespołu Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie Tomasz Stefański 

oraz Patryk Zieliński, 

3. Anna Derkowska oraz Konrad Majewski uczniowie technikum Zespołu Szkół nr 3 im. Bog-

dana Chełmickiego w Rypinie. 

Stypendium dla uczniów dziennych liceów i techników tzw. „Marszałka” - stypendium to ma cha-

rakter pomocy socjalnej dla uczniów osiągających bardzo dobre wyniki w nauce, bądź uzyskują-

cych osiągnięcia w innych dziedzinach i pozostających w trudnych warunkach materialnych. Celem 

stypendium jest wyrównanie szans edukacyjnych młodzieży. Stypendium przyznawane jest na dany 

rok szkolny w wysokości 300 zł miesięcznie, a o stypendium dla ucznia występuje organ prowa-

dzący. Stypendium na rok szkolny 2022/2023 otrzymali: 

1. Adam Malanowski uczeń liceum ogólnokształcącego Zespołu Szkół nr 1 im. ks. Czesława 

Lissowskiego w Rypinie, 

2. Bartosz Borek uczeń technikum Zespołu Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie, 

3. Karolina Ćwiklińska uczennica technikum Zespołu Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w 

Rypinie. 

Stypendium Jana Pawła II  jest przyznawane od 2006 r. i otrzymują go uczniowie osiągający bardzo 

dobre wyniki w nauce i zachowaniu, jednocześnie pozostający w trudnych warunkach material-

nych. Celem stypendium jest wyrównywanie szans edukacyjnych młodzieży, rozwijanie szczegól-

nych uzdolnień i zainteresowań umożliwiających udział w konkursach, olimpiadach. 

Stypendia ufundowane są z części budżetu oraz wpłat od Pana Jarosława Sochackiego Starosty Ry-

pińskiego, a także Radnych Rady Powiatu w Rypinie w osobach: 

1. Cegłowski Krzysztof 

2. Czarnecki Piotr 

3. Furman Jacek 
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4. Grajkowska Jagoda 

5. Grzybowski Maciej 

6. Kalinowska Monika 

7. Kłosowski Ziemowit 

8. Krajnik Leszek 

9. Makowski Piotr 

10. Nowakowska Barbara 

11. Pawlak Hanna 

12. Sobierajski Pawel 

13. Szalkowski Krzysztof 

14. Zglinicki Rafał 

Stypendium przyznawane jest na dany rok szkolny w kwocie 200 zł miesięcznie. 

W tym roku szkolnym stypendium otrzymali: 

1. z  Zespołu Szkół nr 1 im. ks. Czesława Lissowskiego 

- Julia Moczkowska – uczennica liceum ogólnokształcącego o profilu humanistycznym, w 

zeszłym roku szkolnym otrzymała średnią ocen 5,31.  

- Aleksandra Kubicka – uczennica  liceum ogólnokształcącego o profilu biologiczno-

chemicznym , w zeszłym roku otrzymała średnią ocen 5,11. 

2. z Zespołu Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie 

- Natalia Fijałkowska – uczennica technikum logistycznego, w poprzednim roku szkolnym 

otrzymała średnią ocen 5,29 

- Dominik Świderski – uczeń technikum ekonomicznego, w zeszłym roku szkolnym otrzy-

mał średnią ocen 5,28 

3. z Zespołu Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w Rypinie 

- Weronika Żbikowska – uczennica technikum technologii żywności, w poprzednim roku 

szkolnym otrzymała średnią ocen 5,25 

- Michał Duchewicz – uczeń technikum agrobiznesu, w poprzednim roku szkolnym otrzy-

mał średnią ocen 5,39 

 

Wręczenia listów gratulacyjnych i upominków dokonał Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński i 

Przewodniczący Rady Powiatu. 

Starosta pogratulował znakomitych wyników w roku szkolnym 2021/2022. W imieniu swoim oraz 

całej Rady i obecnych na sesji osób złożył serdeczne gratulacje dla uczniów, dla nauczycieli, dla 

Dyrekcji, a także rodziców. Także słowa podziękowania skierował do tych Radnych, którzy prze-

kazują te środki na stypendia, które są rozdawane w powiecie od 2006 roku.  

Przewodniczący Rady Powiatu również w imieniu Rady Powiatu bardzo serdecznie pogratulował. 

Powiedział, że na te stypendia nie starczyłoby tego co radni składają. Powiat, również dokłada i 

można co roku takie stypendium przyznawać. Przewodniczący Rady Powiatu pogratulował i życzył 

wszystkiego najlepszego.  

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę techniczną w celu ustawienia stołu prezydialnego. 

 

Ad. 2 

      Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że na stan 17 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 16 radnych, co stanowi kworum. Radny Marek Błaszkiewicz był nieobecny. Lista 

obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przewodniczący Rady stwierdził 

prawomocność podejmowanych uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LIV sesji VI kadencji Rady Powiatu.   

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad LIV sesji Rady Powiatu w Rypinie, 
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3. Podjęcie uchwał: 

 a) Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Rypinie (projekt uchwały – 

druk nr 1),       

 b) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Rypinie 

(projekt uchwały – druk nr 2),  

c) Uchwała w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego 

transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Rypiński (projekt uchwały – 

druk nr 3),  
d) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego (projekt uchwały – druk nr 4), 
e) Uchwała  o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Rypińskiego na lata 2022-2032 (projekt uchwały – druk nr 5),       

 f) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 

2022 (projekt uchwały – druk nr 6).             

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz 

naciśnięcie przycisku za przyjęciem porządku obrad LIV sesji głosowało jednogłośnie „za”  

16 radnych. 

 

Ad. 3 a 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Rypinie. 

Projekt uchwały przygotowała Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu.  
Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/333/2022 

 

Ad. 3 b 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Rypinie. 

Projekt uchwały przygotowała Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu.  
Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/334/2022 

 

Ad. 3 c 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 

zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Rypiński. 

Projekt uchwały przygotował Wojciech Ledwochowski. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/335/2022 



4 

Ad. 3 d 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały przygotował Wojciech Ledwochowski. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/336/2022 

 

Ad. 3 e 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Rypińskiego na lata 2022 -2032. 

Projekt uchwały przygotowała Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/337/2022 

 

Ad. 3 f 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 2022. 

Projekt uchwały przygotowała Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LIV/338/2022 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie 

Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta uzupełnił sprawozdanie i poinformował o następujących wydarzeniach:  

- powiat otrzymał dofinansowanie w wysokości 250 000 zł na przebudowę schodów z Państwowe-

go Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

- 24 listopada br. odbyło się oficjalne otwarcie drogi, drugiego etapu, Rojewo do granic powiatu. 

Koszt całej inwestycji 2 900 000 zł, 50% z Funduszu Inwestycji Drogowych, pozostała część po-

dzielona została na Powiat Rypiński, a także na Gminę Rogowo, 

- 25 listopada br. odbył się w Rypińskim Centrum Sportu trening z koszykarzami Anwil Włocławek. 

Dzięki współpracy Banku PKO SA i Polskiemu Związkowi Koszykówki powstał program, którego 

celem jest rozbudzenie sportowych pasji i promowanie koszykówki wśród młodych, 

- trwa przebudowa drogi Kupno-Radziki, a w dniu jutrzejszym odbędą się pierwsze odbiory tech-

niczne pierwszego etapu. Koszt całej inwestycji to prawie 1 600 000 zł, a odcinek przebudowanej 

drogi wynosi 1,5 km, 

- 29 listopada br. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego odbyło się rozstrzygnięcie konkur-

su literacko-plastycznego: „Moje spotkanie z księdzem Jerzym Popiełuszką - kartka z pamiętnika”. 

Nadesłano 36 prac, a wygrał Adam Bytner - uczeń rypińskiego liceum, 
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- trwają ostatnie prace związane z budową boiska wielofunkcyjnego wraz z lodowiskiem. Pierwszy 

odbiór techniczny planowany jest na 5 stycznia 2023 r. 

 - 2 grudnia 2022 r. odbyło się uroczyste otwarcie kolejnej drogi tj.: z Rakowa do Długiego, drugi 

etap. Koszt całej inwestycji to kwota ponad 4 800 000 zł. Dofinansowanie z Funduszu Rozwoju 

Dróg w wysokości 50%, a także z Gminy Wąpielsk i z Gminy Rypin oraz z budżetu Powiatu Ry-

pińskiego. Przy tej drodze powstała także ścieżka rowerowa, która w perspektywie czasu będzie 

łączyła dwie ścieżki: z Rypina do Ostrowitego, a także z Rypina do Wąpielska, 

- 6 grudnia 2022 r. z okazji „Mikołajek” zostały przekazane upominki dzieciom przebywającym na  

oddziale dziecięcym w rypińskim szpitalu oraz w Oddziale Przedszkolnym działającym przy Ze-

spole Szkół nr 5 na ulicy Warszawskiej. Na koniec dnia odwiedzono dzieci z dwóch Domów 

Dziecka i także wręczono im skromne prezenty, 

- 8 grudnia 2022 r. w Urzędzie Miasta odbyły się ostatnie konsultacje przebiegu trasy obwodnicy. 

Przebieg obwodnicy wynosi około 8,5 km, a prace projektowe będą trwały najprawdopodobniej do 

2025 r. Zagwarantowane są środki w wysokości 100 000 000 zł na budowę obwodnicy. Rozmowy 

dotyczą także, aby przy tej obwodnicy powstały ścieżki rowerowe,  

- 9 grudnia 2022 r. odbyło się oficjalne podpisanie umowy między Urzędem Marszałkowskim, a 

Ministrem Infrastruktury Rafałem Weberem. Województwo Kujawsko-Pomorskie reprezentował 

Zbigniew Sosnowski na dofinansowanie w wysokości 60 000 000 zł. W tym dniu była również  

podpisana umowa dotycząca obwodnicy Brodnicy. W tym samym dniu odbyła się uroczystość 

otwarcia nowego budynku Policji. Budynek po komendzie na ulicy Piłsudskiego po 30 czerwca 

2023 roku zostanie przekazany na Skarb Państwa. Koszt całej inwestycji budowy nowej Komendy 

Policji to ponad 30 000 000 zł, 

- w weekend odbył się finał Szlachetnej Paczki. Starosta podziękował całej Radzie Powiatu w Ry-

pinie oraz osobom, które były zaangażowane w tworzenie tej paczki. Warto pomagać, bo dobro 

zawsze wraca,  

- 10 grudnia br. odbył się w Rypińskim Centrum Sportu turniej zaprzyjaźnionych miast zorganizo-

wany przez Oldboy Rypin. Puchar został ufundowany przez Zarząd i Radę Powiatu, 

- 12 grudnia br. odbyło się uroczyste otwarcie hali sportowej w Ugoszczu, 

- w Rypińskim Centrum Sportu odbyły się zawody pływackie Licealiada,  

- 13 grudnia br. wraz z radnymi: Piotrem Makowskim, Rafałem Zglinickim, Krzysztofem Szalkow-

skim wizytowano prace związane z powstaniem chodnika o długości około 20 m wraz z zatoką. 

Koszt całej inwestycji to ponad 140 000 zł, 50% z budżetu powiatu, a także 50% z budżetu gminy, 

- 13 grudnia br. został przekazany wóz strażacki dla Państwowej Straży Pożarnej. Powiat Rypiński 

partycypował w kosztach zakupu tego samochodu. Samorządy z terenu powiatu również przekazy-

wały środki finansowe. Całkowity koszt zakupu pojazdu to ponad 1 000 000 zł. Ten sprzęt przysto-

sowany jest do gaszenia ewentualnych pożarów fotowoltaicznych. Wysłużony wóz, który 12 lat 

pracował dla Państwowej Straży Pożarnej został przekazany do Stępowa do Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Każda gmina otrzymała w tej kadencji wóz, a także sprzęt dla Ochotniczej Straży Pożar-

nej,  

- 13 grudnia 2022 r. odbyła się uroczysta msza święta z okazji 41.rocznicy wprowadzenia stanu 

wojennego. Uroczystości odbyły się w parafii Świętego Stanisława Kostki. 

Z okazji zbliżających się Świąt Starosta złożył wszystkim życzenia przede wszystkim spokoju, wie-

le zdrowia, radości życia i błogosławieństwa Bożego, a także Szczęśliwego Nowego Roku. 

 

Ad. 5 

        Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne 

wnioski, oświadczenia i informacje?  

Radny Rafał Zglinicki poinformował, że od jesieni br. zgłaszają się rolnicy, którzy oddają 

kukurydzę do firmy Cedrob w Rypinie skarżąc się, iż stoją w 20 godzinnych kolejkach do 

rozładunku. Radny Rafał Zglinicki zwrócił uwagę, iż firma która na terenie Powiatu Rypińskiego 

wybudowała wytwórnię pasz i korzysta ze strefy nie płacąc podatków to powinna bardziej 

przychylniej i z większym szacunkiem traktować tych rolników.  
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Radny Rafał Zglinicki zwrócił się z prośbą do Starosty o interwencję u Ministra Kowalczyka w 

sprawie importu zbóż z terenu Ukrainy. Wyjaśnił, iż na terenie Ukrainy działają agroholdingii, które 

należą do kapitału chińskiego, rosyjskiego, niemieckiego, duńskiego i według radnego nie jest 

prawdą, że Polska pomaga Ukrainie. Zdaniem Radnego Rafała Zglinickiego to zboże zalewa nasz 

kraj. Koszty produkcji na wsi znacznie wzrosły. Ceny nawozów wzrosły o 400%, a skup kukurydzy 

w Cedrobie jest na tym samym poziomie jak w ubiegłym roku. Ten problem może pogrążyć 

rolnictwo. Radny poprosił Pana Starostę o możliwość uzyskania danych dotyczących Firmy Cedrob 

i dokonywanych przez tą firmę takich procederów importu kukurydzy, czy też innych zbóż z 

Ukrainy, gdyż one odbiegają od tych wymogów, które są w Polsce. Polska jest w Unii Europejskiej 

i musi spełniać standardy i rolnicy nie mogą stosować określonych środków ochrony roślin i 

przekraczać nawożenia azotowego. Polscy rolnicy muszą stosować tzw. dobrą praktykę rolną. Tam 

natomiast jest zupełnie inna procedura i inaczej to wszystko funkcjonuje. Radny Rafał Zglinicki 

zasugerował i złożył wniosek na przyszłość, aby za takie podejście i taki szacunek dla rolników 

ponownie nagrodzić firmę Cedrob Diamentem Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu  zaproponował, aby zgłoszone tematy przez Radnego Rafała 

Zglinickiego zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa, gdyż są to bardzo ważne i bardzo istotne sprawy, które dotyczą nie tylko 

Pana Rafała Zglinickiego jako prywatnej osoby, tylko jako radnego, który reprezentuje nie tylko 

siebie i sąsiadów, a także cały powiat. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał o wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Powiatu oraz o sesji budżetowej. Przewodniczący Rady Powiatu podziękował wszystkim 

dyrektorom za otrzymane życzenia, a także zaproszenia na spotkania.  

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował również wszystkim za dzisiejszą obecność na sesji. 

Zaznaczył, że służby takie jak Państwowa Straż Pożarna w osobie Pana Komendanta jest 

reprezentowana praktycznie co sesja. Poprosił Pana Starostę o wyjaśnienie: czy ta nowa Komenda 

Policji spowodowała to, że już na drugiej sesji nie ma Policji, czy przedstawiciela Policji. Zapytał: 

czy to jest jakiś przypadek? Zaproponował, że ewentualnie można będzie wnioskować o 

zwiększenie ilości policjantów, żeby na sesji ktoś był, gdyż takie osoby są bardzo ważne, ponieważ 

mogą być pytania, a sytuacja w tej chwili na drogach jest różna. 

Przewodniczący Rady Powiatu wszystkim przekazał życzenia wszystkiego najlepszego, zdrowych, 

wesołych i spokojnych Świąt.  

Nikt więcej nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

 

Ad. 6 

         Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i zamknął 

obrady LIV sesji. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Zakończenie obrad LIV sesji Rady - godz. 14.00 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa. 

 

      

                                            Przewodniczący Rady 

  

                                                          Krzysztof Cegłowski 
 

Protokołowała: 

Anna Zaborowska 
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Załączniki: 

• Lista obecności. 

• Lista zaproszonych gości. 

• Wyniki głosowań. 

• Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 


